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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

Sammanträde onsdagen den 17 juni 2015, kl. 18.00-20.45 

Plats: Älvsjö medborgarkontor, Älvsjö stationsgata 21, Älvsjö  

 
BESLUTANDE  
Ledamöter Tjänstgörande ersättare 

Majvi Andersson (S) ordf 

Johan Nilsson (M) vice ordf 

Bo Sehlin (S) 

Güler Alici (S) §1-18 

Andreas Lind (S) 

Viktor Morawski (MP) 

Maria Christiernin (MP) 

Emelie Roxby Schüsseleder (V) 

Torbjörn Erbe (M) 

Helena Stenbeck Nilsson (M) 

Hans Breismar (M) 

Jan Bressler (FP)  

Evy Kjellberg (C) 

Marie Lorentzon (S) ersätter Güler Alici § 19-21 

 

ÖVRIGA NÄRVARANDE 
 

Ersättare 

Marie Lorentzon (S) §1-18, Malin Hammarström (S), Jenny Norberg (V), Anna Göthner 

(Fi), Matilda Berg Pulls (M), Birgitta Stjärneback (M), Sverker Sundmark (M), Inger 

Swahn (FP), Camilla Sarfors (KD) 
Tjänstemän 

§ 1-21: Göran Sjödin, tf. stadsdelsdirektör och Carin Berg, nämndsekreterare  

§ 1-18: Ingela Kristiansson, ekonomichef, Eva Frykler, verksamhetsområdeschef, 

Elisabeth Carlö, kommunikatör, Madeleine Hagerth, utvecklingssekreterare, Kristina 

Ström, medicinskt ansvarig sjuksköterska 

 
 
 

Dag för justering 

2015-06-23 

 

Utses att justera      

Majvi Andersson (S) och Johan Nilsson (M) 

 

 

………………………………. 

Majvi Andersson (S) 

Ordförande 

 

 

………………………………….. 

Johan Nilsson (M) 

Vice ordförande 

 

 

……………………………….. 

Carin Berg 

Sekreterare 

 

 

 

Paragrafnr § 1- 21 

Varav slutet sammanträde § 19-21 

Antal blad 28 

 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

17 JUNI 2015 

BLAD 3 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 

 

 

  
Öppen frågestund och information 

Ordföranden Majvi Andersson (S) öppnade mötet. 

 

Sammanträdet ajournerades för frågestund för allmänheten. 

Medborgarna är välkomna att ställa frågor och diskutera med 

politikerna i stadsdelsnämnden.  

 

Sammanträdet fortsatte direkt efter frågestunden för information. 

 

Information 

Lee Orberson, grundskolechef från utbildningsförvaltningen  

informerade om grundskolan. 

 

____________________ 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 
§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Vice ordförande Johan Nilsson (M) utsågs att tillsammans med 

ordföranden Majvi Andersson (S) justera protokollet.  

 

Tid för justering: tisdag 23 juni 2015 

 

____________________ 

 

 

 
§ 2   

Upprop 

Upprop förrättades och tjänstgöringslistan fastställdes. Närvaron 

redovisas i protokollet. 

 

 

____________________  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

17 JUNI 2015 

BLAD 5 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 

 
§ 3   

Fastställande av föredragningslista 

Föredragningslistan fastställdes utan ändringar. 

 

___________________ 

 

 

 
§ 4   

Anmälan av föregående protokoll 

Anmäldes att protokoll 2015-05-21 justerats den 25 maj. 

 

__________________ 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 5  

Anmälan av medborgarförslag om lekpark vid Långsjöbadet 
Dnr 1.2.4.194-2015 
 

Beslut 

 

1. Medborgarförslaget överlämnas till förvaltningen för beredning. 

 

2. Till förvaltningen överlämnas synpunkter från rådet för 

funktionshinderfrågor i ärendet. 

 
Ärendet 

Till Älvsjö stadsdelsnämnd har 2015-01-24 inkommit ett 

medborgarförslag om lekpark vid Långsjöbadet. Förslagsställaren 

skriver följande. 

 

”Under sommarmånaderna spenderar många människor sin lediga tid 

vid Långsjöbadet i Älvsjö. En stor förändring av miljön vid 

Långsjöbadet genomfördes i och med att en restaurang uppfördes. För 

alla barn saknas dock något vid Långsjöbadet. När barnen har tröttnat 

på att gräva i sanden och bada så skulle det finnas ett stort behov av 

någon form av lekplats vid badet. Tidigare fanns en rutschkana som 

gick ut i vattnet. Jag efterfrågar inte någon jättestor lekpark eller en 

parklek, utan tror att barnen skulle vara väldigt nöjda med exempelvis 

gungor, gungbräda, klätterställning eller motsvarande.”  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-05-28. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

______________________ 

 

BILAGA, synpunkter från rådet för funktionshinderfrågor 2015-06-11 

 

Rådet har tagit del av ärendet och tycker det är ett bra förslag. Rådet 

vill peka på ev. särskilda säkerhetsåtgärder som kan behöva tas med 

anledning av närheten till sjön. Rådet förutsätter också att 

tillgänglighet för barn med funktionshinder tas med i planeringen. 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 6  

Svar på medborgarförslag om regnskydd på hundgården i 
Solberga 
Dnr 1.2.4.105-2015 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden avslår förslaget till regnskydd vid 

hundrastgården i Solberga. 

 
Ärendet 

Medborgarförslaget innehåller förslag om att sätta upp någon form av 

regnskydd för hundägare vid hundrastgården i Solbergaskogen. 

Förvaltningen bedömer inte att behovet av regnskydd vid 

hundrastgården är så stort att det ska prioriteras i nämndens 

begränsade investeringsbudget för parker. Förvaltningen föreslår att 

medborgarförslaget avslås. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-05-26. 

 

Förslagsställaren hade till sammanträdet inlämnat en skrivelse med 

synpunkter i ärendet, vilken delgavs nämnden. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

___________________ 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 7  

Svar på revisionskontorets årsrapport 2014 
Dnr revisionen 3.1.2-54/2015 
Dnr Älvsjö 1.1.138-2015 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens svar på 

revisionskontorets årsrapport 2014. 

 
Ärendet 

Revisionskontorets årsrapport 2014 för Älvsjö stadsdelsnämnd visar 

sammanfattningsvis att Älvsjö stadsdelsnämnd i allt väsentligt har 

bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt sätt och från ekonomisk 

synpunkt tillfredsställande sätt. Nämndens interna kontroll bedöms ha 

varit tillräcklig och bokslut och räkenskaper är i allt väsentligt 

rättvisande. Förvaltningen delar i huvudsak revisionskontorets 

bedömningar i rapporten och redovisar vilka åtgärder som vidtagits 

eller som kommer att vidtas. 

 

Revisorerna tillstyrker att Älvsjö stadsdelsnämnd och dess ledamöter 

beviljas ansvarsfrihet. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-05-29. 

 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

_______________________ 
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§ 8  

Remiss av betänkandet Moderniserad studiehjälp 
- remiss från kommunstyrelsen, KS 0585/2015 
Dnr 1.5.1.165-2015 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat remiss av betänkandet Moderniserad 

studiehjälp till bl.a. Älvsjö stadsdelsnämnd för yttrande.  

 

De förändringar som föreslås i betänkandet är framförallt att resurser 

förs över från det generella studiebidraget till de riktade studiestöden 

till ekonomiskt svaga hushåll. Studiebidraget renodlas därmed till ett 

utbildningspolitiskt stöd. Gymnasieungdomar upp till 20 år med 

funktionsnedsättning förs in i systemet och får studiebidrag i stället 

för förlängt barnbidrag och aktivitetsersättning. Förslaget innebär 

också att studiebidraget utbetalas till den studerande, istället för till 

vårdnadshavaren, även om hen är omyndig. 

 

Förvaltningen är positiv till förslaget, förutom att studiebidraget även i 

fortsättningen bör betalas ut till vårdnadshavaren så länge som den 

studerande är omyndig.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-06-01. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande (V) (S) (MP) och ersättaryttrande (Fi) 

Emelie Roxby Schüsseleder (V) anmälde ett särskilt uttalande till 

vilket även Majvi Andersson m.fl. (S) och Viktor Morawski m.fl. 

(MP) anslöt sig. Ersättaren Anna Göthner (Fi) anslöt sig till uttalandet 

som ett ersättaryttrande. 

 

Det finns alltid anledning till att elever inte är närvarande i skolan. 

  

Skolverket har i sin rapport Rätten till utbildning. Om elever som inte 

går i skolan (2008) samlat forskning och studier inom området. 

Rapporten visar att elever med hög frånvaro i högre grad än andra 

riskerar att hamna i kriminalitet, större konsumtion av alkohol, tobak, 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

dopningsmedel mm. Elever med hög frånvaro trivs i allmänhet sämre 

i skolan jämfört med kamrater med mindre frånvaro. De upplever 

själva undervisningen som ointressant och jobbig, att de har svårt att 

hänga med eller att de inte känner sig positivt bemötta i skolan. Även 

den psykosociala miljön bidrar till frånvaron. Rapporten visar hur 

viktigt det är att skolan utreder vilka bakomliggande problemen 

egentligen är för att kunna sätta in rätt åtgärder. Rapporten visar även 

att många skolor inte har utrett problemen i tillräcklig omfattning.  

 

Vidare står det att all ogiltig frånvaro bör ses som ett varningstecken. 

Samarbetet med föräldrar, telefonkontakt på morgnarna, 

elevvårdskonferenser och samarbetet med andra institutioner är 

exempel på effektiva insatser.   

 

Att indragen studiehjälp ska användas som åtgärd för skolan att möta 

elever som har olovlig frånvaro blir då ytterst tveksamt.  Att det även 

redan är framförallt utsatta familjer som drabbas av denna besparing 

är än mer olyckligt. 

 

I remissen föreslås att synnerliga skäl kan anges som grund för att inte 

dra in studiehjälpen, trots att den enligt föreslagna ordning skulle ha 

tillämpats. Utifrån den omfattande forskningen som finns på området 

bör frånvaro alltid ses som en varningsklocka. Det finns alltid 

anledning till att elever inte är närvarande i skolan. Skolans fokus 

måste alltid vara att stödja eleven, inte att straffa, genom indragen 

studiehjälp.  

____________________ 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 9  

Komplettering avseende ärendeansvar för ensamkommande 
flyktingbarn 
- remiss från kommunstyrelsen, KS 156-624/2015 
Dnr 1.5.1.134-2015 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat förslag om komplettering avseende 

ärendeansvar för ensamkommande flyktingbarn till bland andra 

Älvsjö stadsdelsnämnd för yttrande. 

 

Stockholms stad ska väsentligt utöka mottagandet av 

ensamkommande barn som söker asyl och ta emot 332 barn. 

Migrationsverket kan anvisa dem till Stockholms stad utifrån att 

barnet har uppgett en anknytning till en närstående i staden.  

 

Enligt stadens riktlinjer är det den stadsdelsnämnd där den närstående 

bor som blir ansvarig för barnet. För de barn som saknar sådan 

koppling gäller att ordna plats vid någon av stadens egna asylboenden. 

För dessa barn blir det den stadsdelsnämnd där boendet är beläget som 

blir ansvarigt. Stadens riktlinjer behöver kompletteras med att även 

omfatta ansvaret för de barn som inte omfattas av ovanstående.  

 

Förslaget innebär att stadsdelsnämnderna ges ansvar, enligt en 

turordningslista, så att det blir en jämn fördelning av dessa barn 

mellan stadsdelsnämnderna och att det blir enkelt att administrera.  

Förvaltningen instämmer helt i förslaget, då den föreslagna principen 

är enkel och förutsägbar i sin konstruktion.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-05-27. 

 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

______________________ 
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§ 10  

Detaljplan för utbyggnad av Kämpetorpsskolan, idrottshall 
och förskola (Medaljongen 3 m.fl.) 
Dnr 1.5.3.187-2015 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 

2. Till remissinstansen överlämnas som bilaga även synpunkter från 

pensionärsrådet i ärendet. 

 
Ärendet 

Förlaget till ny detaljplan omfattar Kämpetorpsskolan som ska byggas 

ut med högstadium, en ny förskola med sex avdelningar, en ny 

idrottshall med två fullstora spelplaner och konstgräs på Kämpetorps 

bollplans 11-mannaplan.  

 

Förvaltningen är mycket positiv till planen i sin helhet men har några 

synpunkter. Den nya skolbyggnaden mot Älvsjövägen kan läggas 

närmare vägen för att skapa en större skolgård. Den nya 

skolbyggnaden mot Solbergaskogen behöver få ett justerat läge för att 

skona de gamla ekarna och inte skapa en otrygg passage för gående 

bakom skolan. Trafiksituationen vid den nya angöringsgatan till 

skolan riskerar att bli rörig vid lämning och hämtning av barn. Det 

finns endast ett fåtal parkeringsplatser för besökare till idrottshallen 

och bollplanen vilket kommer att belasta kringliggande gator.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-05-28. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande från hela nämnden  

Evy Kjellberg (C) anmälde ett särskilt uttalande till vilket hela 

nämnden anslöt sig. Ersättarna Anna Göthner (Fi) och Camilla Sarfors 

(KD) anslöt sig till uttalandet som ett ersättaryttrande. 

 

Solceller/solpaneler och ”gröna tak/väggar” 

Det är positivt att man planerar att ge idrottshallen ”ett grönt tak” för 

att på så sätt fånga upp och fördröja regnvattnet då infiltrationen är 

dålig på grund av lera. Större tak och hårdgjorda ytor kan försvåra 

dagvattenhanteringen. Att ha grönska på taken och därigenom 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

fördröja och minska mängden spillvatten är utmärkt och bidrar även 

till den biologiska mångfalden. 

 

Man bör se över behov och förutsättningar för ”gröna tak/väggar” 

men också i vilken utsträckning man kan anlägga solceller/solpaneler 

på resterande tak. Förutsättningarna för att framställa el och/eller 

värme med hjälp av solceller/solpaneler bör vara mycket goda. En 

investering som på sikt kan bli mycket fördelaktig ur miljö- och 

kostnadsskäl.  

  

Placering av den nya skolbyggnaden för högstadiet och av den nya 

byggnaden som läggs närmast Solbergaskogen 

Vi vill särskilt lyfta fram stadsdelsförvaltningens förslag att den nya 

skolbyggnaden för högstadiet som placerats mot Älvsjövägen, ska 

läggas närmare vägen. Det parkstråk som nu finns mellan skolan och 

vägen har inte något större vistelsevärde, och om den nya byggnaden 

kommer närmare vägen blir skolgården istället något större.  

 

Den nya byggnaden som läggs närmast Solbergaskogen har inte heller 

en optimal placering. Den har placerats i rät vinkel mot den befintliga 

skolbyggnaden, istället för att förhålla sig till bergsbranten och 

skogsbrynet. Resultatet har blivit att den nya parkvägen i kanten av 

skogen får en trång och otrygg passage mellan berget och den nya 

byggnaden. Stadsdelsförvaltningen anser att det är viktigt att de nya 

skolhusen inte endast anpassas till befintliga byggnader, utan även till 

platsens topografi. Framförallt handlar det om att anpassa den nya 

bebyggelsen för att skydda de stora naturvärden som finns i 

Solbergaskogens brant. 

 

Övrigt 

En fråga som inte regleras av detaljplanen, men som vi i likhet med 

stadsdelsförvaltningen vill lyfta, är möjligheten att använda 

skollokalerna även för andra ändamål. Boende i Älvsjö har efterlyst 

både samlingslokaler för föreningar och önskemål om att Kultur-

skolan ska finns i Älvsjö.  

____________________ 

 

 

BILAGA till remissvaret från pensionärsrådet  

2015-06-11 

 

Rådet har tagit del av ärendet och ställer sig bakom förvaltningens 

förslag till beslut. Rådet vill särskilt understryka behovet av att kunna 

utnyttja skollokalerna även för andra ändamål. Det finns ett stort 

behov av samlingslokaler i stadsdelen.  
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 

Rådet förutsätter också att barnperspektivet beaktas i planeringen och 

att säkra trafikförhållanden och god tillgänglighet skapas, speciellt 

med tanke på de brukare som behöver passera Älvsjövägen för att ta 

sig till området. 

 

____________________ 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 
§ 11  

Ekonomisk månadsrapport per maj månad 

Ekonomichefen Ingela Kristiansson redogjorde muntligt för det 

ekonomiska utfallet per maj månad. 

 

____________________ 
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§ 12   

Inkomna handlingar, klagomål och synpunkter 
Dnr 1.6.202-2015  

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att vidta de åtgärder 

som kan föranledas av de inkomna skrivelserna och 

protokollsutdragen. 

 
Ärendet 

Anmäldes förteckning över inkomna ärenden, klagomål och 

synpunkter under perioden 2015-04-29 till 2015-05-31l. 

 

____________________ 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 13  

Protokoll från pensionärsrådet 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden beslutar att bifoga rådets synpunkter till sitt 

protokoll avseende följande beslut: 

§ 10, detaljplan för Kämpetorpsskolan 

 

2. Stadsdelsnämnden lägger rådets protokoll till handlingarna. 

 
Ärendet 

Protokoll från pensionärsrådet 2015-06-11 anmäldes.  

 

_____________________ 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 14  

Protokoll från rådet för funktionshindersfrågor 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden beslutar att bifoga rådets synpunkter till sitt 

protokoll avseende följande beslut: 

§ 5, anmälan om medborgarförslag om lekpark vid Långsjöbadet  

 

2. Stadsdelsnämnden lägger rådets protokoll till handlingarna. 

 
Ärendet 

 

Protokoll från funktionshindersrådet 2015-06-11 anmäldes.  

 

_____________________ 
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§ 15   

Protokoll från förvaltningsgruppen 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

 
Ärendet 

Protokoll från förvaltningsgruppen 2015-06-11 anmäldes.  

 

_____________________ 
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§ 16  

Minnesanteckningar från tvärpolitiska gruppen för trafik-, 
miljö- och planfrågor 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger minnesanteckningarna till handlingarna. 

 
Ärendet 

Minnesanteckningar från tvärpolitiska gruppen 2015-05-27 anmäldes. 

 

____________________ 
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§ 17  

Information från förvaltningen  

Tf. stadsdelsdirektör Göran Sjödin informerade. 

 

Tillfälliga boplatser i stadsdelen 

Göran Sjödin informerade om hur det ser ut med boplatser i 

stadsdelen och hur förvaltningen arbetar enligt de rutiner som finns 

upprättade för staden.  

 

Parkernas dag 

Parkernas dag firas årligen för att uppmärksamma alla fina parker i 

staden och firas i år den 29 augusti. I Älvsjö uppmärksammas i år 

särskilt Örby slottspark. 

 

Konstverk vid Långsjöbadet 

Ett konstverk installeras vid Långsjöbadet inom kort, invigning blir i 

augusti. 

 

Tf stadsdelsdirektör under sommaren 

Eva Frykler kommer att fungera som tf. stadsdelsdirektör veckorna 

26-29 i sommar. 

 

Ny stadsdelsdirektör 

Vår nya stadsdelsdirektör Per Kjellander tillträder 17 augusti. 

 

Sommaraktiviteter 

Göran Sjödin informerade om de sommaraktiviteter som är 

inplanerade. 

 

___________________ 
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§ 18  

Frågor från nämndens ledamöter och ersättare 

Älvsjöfest i parkleken Kristallen 

Ordföranden Majvi Andersson (S) berättade att hon talat vid 

invigningen av den nyrenoverade parkleken Kristallen den 12 juni och 

fick tillfälle att på plats uttrycka sin glädje över den fina parken och 

tacka förvaltningen och särskilt medarbetarna i Kristallparken för ett 

gott arbete.  

 

Skrivelse om ”Hur förebygger vi extremism i Älvsjö?”  

Dnr 1.6.224-2015 

 

Jan Bressler (FP) och Johan Nilsson m.fl. (M) anmälde en skrivelse 

om hur man förebygger extremism i Älvsjö, till vilken även Evy 

Kjellberg (C) anslöt sig. Ersättaren Camilla Sarfors (KD) meddelade 

att hon skulle anslutit sig till skrivelsen om hon varit tjänstgörande.  

 

Det rödgrönrosa styret i Stockholms stad har antagit en ”strategi mot 

våldsbejakande extremism”. Behovet av en sådan strategi har 

aktualiserats bland annat eftersom ett antal invånare i Sverige valt att 

resa till Syrien för att ansluta sig till IS.  

 

Strategin innehåller ett antal goda ambitioner, bland annat vad gäller 

det främjande och förebyggande arbetet.  

 

Det borde dock gå att göra ännu mera, till exempel vad gäller 

utbildningsinsatser, stöd till anhöriga och kontroll över att stadens 

stöd och resurser inte tillfaller extremistiska organisationer.  

Men när det gäller hur staden ska agera när personer som deltagit i IS 

terroraktioner – det kan röra sig om över hundra personer – återvänder 

till Sverige är vi bekymrade över stadens agerande.  

Vi tycker inte att socialtjänsten ska vara passiv när det föreligger 

misstanke om allvarliga brott, och det är viktigt att förvaltningen 

aktivt arbetar inom alla relevanta verksamhetsområden för att 

förhindra radikalisering. Mot bakgrund av detta vill vi be 

förvaltningen återkomma med en redogörelse för hur man arbetar med 

följande frågor:  

 

 Hur ser förvaltningen till att anställda vet hur de ska 

agera om de kommer i kontakt med personer i riskzonen 

för radikalisering?  

 Vilket stöd kan man få för att som anhörig agera om man 

märker att en person i ens närhet är på väg in i en 

extremistisk miljö?  



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

17 JUNI 2015 

BLAD 23 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 Hur säkerställer förvaltningen att stöd, exempelvis i form 

av pengar eller lokaler, inte kommer extrema 

organisationer till del?  

 Hur agerar förvaltningen om man har misstanke om att en 

person kan ha deltagit i folkmord, brott mot 

mänskligheten, krigsförbrytelser eller andra gärningar 

som är straffbara enligt svensk lag?  

 

Stadsdelsnämnden behandling av ärendet 

Jan Bressler (FP) anmälde skrivelsen för beredning till förvaltningen. 

Anna Göthner (Fi) förklarade att hon tycker det är en viktig fråga men 

ställer sig tveksam till att överlämna skrivelsen till förvaltningen, då 

det centralt pågår utredning och remissarbete i frågan som bör 

inväntas. Även Viktor Morawski (MP), Maria Christiernin (MP), 

Emelie Roxby Schüsseleder (V) och Alici Güler (S) uttalade sig och 

håller med om att frågan är angelägen, men komplex och inte lämplig 

att hantera lokalt. Majoriteten menar samfällt att det är en angelägen 

fråga, men att ärendet inte ska överlämnas till förvaltningen utan att 

den centrala utredningen ska inväntas. 

 

Johan Nilsson (M) ville förtydliga oppositionens intention som är att 

få svar på akuta frågor och inte att det ska göras en komplett 

utredning. Torbjörn Erbe (M) uppfattar att frågan gäller två olika 

saker, dels att det pågår en utredning centralt som bör inväntas och 

dels att det finns behov av att i dagsläget på förvaltningen veta hur 

man ska agera om frågan blir aktuell.  

 

Ordföranden Majvi Andersson (S) ställde frågan om nämnden kan 

tänka sig att invänta utredningen utan att överlämna ärendet till 

förvaltningen för beredning. Johan Nilsson (M), Jan Bressler (FP) 

vidhåller sitt yrkande att skrivelsen ska överlämnas till förvaltningen. 

 

Ordföranden ställde frågan under proposition och förklarade att 

nämnden beslutat att inte överlämna skrivelsen till förvaltningen. 

Votering begärdes. Följande voteringsproposition godkändes. Ja-röst 

för att avslå att skrivelsen överlämnas till förvaltningen. Nej-röst för 

att överlämna skrivelsen till förvaltningen. Vid omröstningen 

avlämnades 7 ja-röster och 6 nej-röster enligt följande. 

 

Ja-röster avlämnades av Majvi Andersson (S), Bo Sehlin (S), Güler 

Alici (S), Andreas Lind (S), Viktor Morawski (MP), Maria 

Christiernin (MP) och Emelie Roxby Schüsseleder (V). 
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Nej-röster avlämnades av Johan Nilsson (M), Torbjörn Erbe (M), 

Helena Stenbeck Nilsson (M), Hans Breismar (M), Jan Bressler (FP) 

och Evy Kjellberg (C). 

 

Stadsdelsnämndens beslut 

Ordföranden förklarade att nämnden beslutat avslå att överlämna 

skrivelsen till förvaltningen. 

 

Reservation 

Skriftig reservation från Johan Nilsson m.fl.(M), Jan Bressler (FP) och 

Evy Kjellberg (C). Ersättaren Camilla Sarfors (KD) meddelade att hon 

skulle ha anslutit sig till reservationen om hon varit tjänstgörande. 

 

Vi tycker att det är ytterst beklagligt att oppositionen nekas att få en 

skrivelse med frågor beredd och besvarad. Majoritetspartierna, som 

annars talar sig varma för demokrati av olika slag, verkar inte tycka 

att vi som oppositionspartier ska få möjlighet att ställa skriftliga frågor 

hur förvaltningen arbetar och därmed bidra till vår insyn i 

verksamheten. Det brukliga är att låta alla partier få lämna skrivelser 

för beredning, i synnerhet om det är frågeställningar som inte kräver 

egna utredningar. Olika ställningstaganden i själva sakfrågorna görs 

när ärendet återredovisas till nämnden, oftast som ett ärende på 

dagordningen. Att däremot som i detta fall – som majoritet göra en 

subjektiv bedömning ifall oppositionens frågor är relevanta eller inte - 

är en utveckling vi hoppas slippa se framöver och heller inte i enlighet 

med ert eget inriktningsmål ”ett demokratiskt och hållbart Stockholm 

där de mänskliga rättigheterna stärks, diskriminering motverkas och 

alla invånare garanteras samma rättigheter och möjligheter”.”   

 

Skrivelse om trafikproblem runt skolor 

Dnr 1.6.225-2015 

 

Johan Nilsson (M) anmälde en skrivelse om trafikproblem runt skolor 

i stadsdelen, till vilken hela nämnden anslöt sig.  

 

Vi har flertalet gånger blivit kontaktade av oroade medborgare i 

Älvsjö som påtalar trafikproblem runt våra skolor i området. Det är 

för mycket trafik, som ofta kör för fort, i närheten av skolbarn som är 

på väg till eller från skolan. Förutom att fortkörning sker finns 

exempel på andra regelbrott, t.ex. infart för avlämning av barn på gata 

med infartsförbud. Problemen och behov av översyn gäller 

stadsdelens samtliga skolor.  

 

 Vi ser behov av att göra någon eller några former av begränsningar i 

trafiken kring skolorna och/eller noggrannare uppföljning att gällande 
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regler efterföljs. Vi föreslår därför att stadsdelsförvaltningen får i 

uppdrag att kontakta Trafikkontoret och eventuellt Polisen, som i sin 

tur får utreda vilka åtgärder som kan vara lämpliga för att lösa dessa 

problem.  

 

Därutöver önskar vi att stadsdelsförvaltningen försöker marknadsföra 

"bilfria veckor" kring våra förskolor och skolor för att visa på hur 

lugnare och tryggare miljön blir utan biltrafik nära våra barn och 

ungdomar. Detta bör göras i samarbete med berörda skolor och 

förskolor så att aktiviteten marknadsförs även direkt till barnens 

föräldrar.  

 

Stadsdelsnämndens beslut 

Stadsdelsnämnden beslöt överlämna skrivelsen till förvaltningen för 

skyndsam hantering. 

 

Diskussion om hantering av inlämnade skrivelser 

I anslutning till inlämnade skrivelser hade nämnden en allmän 

diskussion om hanteringen av skrivelser som inlämnas för beredning 

till förvaltningen. Viktor Morawski (MP) pekade på att det är 

angeläget att man är tydlig med vad man vill med sin skrivelse och att 

nämnden har att besluta om hanteringen. Johan Nilsson (M) 

instämmer i att nämnden ska besluta, men att praxis bör vara att frågor 

får överlämnas till förvaltningen.  

 

Hemtjänst 

Olle Andretzky (M) undrade om det är fler hemtjänstföretag som kan 

förväntas upphöra med sin verksamhet i stadsdelen så att brukare 

behöver övergå till ny entreprenör. Man måste vara medveten om att 

förändringar av detta slag kan skapa stor oro hos brukarna och att det 

behöver finnas en beredskap för att möta denna. 

 

Tack till förvaltning och nämnd 

Ordföranden framförde ett stort tack till hela förvaltningen och 

speciellt tillförordnade förvaltningschefen Göran Sjödin, för en god 

arbetsinsats under det senaste halvåret med den nya nämnden då 

förvaltningen varit underbemannad. Ett stort tack också till alla chefer 

och anställda ute i verksamheterna för ett gott arbete. Det finns ett 

mycket gott samarbete mellan nämnd och förvaltning som uppskattas 

mycket. Tack till nämnden och en trevlig önskas sommar alla.  

 

Vice ordföranden instämmer i det tack till förvaltning och nämnd som 

framförts från ordföranden. 

 

______________________ 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

17 JUNI 2015 

BLAD 26 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 19  

Protokoll från sociala delegationen 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

 

Ärendet 

Protokoll från sociala delegationen 2015-05-28 anmäldes. 

 

__________________ 

 


